
  
  
  
  
 

 

Datum:  31.01.2019  
 
Zadeva:  Poročilo o delu v letu 2018 
Zveza:  Vaš dopis z dne 24.12.2018 
 
Spoštovani, 
 
Glede na vaš dopis z dne 24.12.2018 vam podajamo naslednje poročilo: 
 
RSK za oftalmologijo se je v letu 2018 sestal na 10 rednih sejah vsak mesec, z izjemo julija in 
avgusta.  
 
Do aprila 2018 je RSK vodila prof.dr.Dušica Pahor (UKC Maribor), nato je predsedovanje 
prevzel prof. dr. Marko Hawlina (UKC Ljubljana). 
 
RSK je obravnaval številna vprašanja MZ in drugih organov. Vsebinsko se je posvečal 
predvsem prenovi obračunskih modelov in urejanju načel in pravil pri obravnavi posameznih 
bolezni oči, preventivi in hitrejši dostopnosti za bolnike, pri katerih so bila ugotovljena 
ogrožujoča stanja. Ta so bila s strani RSK tudi definirana, prav tako so bila definirana načela 
napotitev (nujno, zelo hitr, hitro, redno).  Opažamopa, da se zaradi dolgih čakalnih dob nujne in 
predvsem zelo hitre napotitve pogosto zlorabljajo. 
 
Od pozitivnih premikov RSK izpostavlja urejanje presejanja diabetične retinopatije in 
ustanovitev centra za rehabilitacijo slepih in slabovidnih na očesni kliniki. Prav tako je v zadnjem 
času prišlo do priznanja nekaterih okuloplastičnih storitev s strani ZZZS. Pred sprejemom je tudi 
seznam storitev, ki še niso bile vnešene v šifrant ZZZS.  
 
RSK še vedno ugotavlja največje težave pri ureditvi dostopnosti do prvih pregledov na 
sekundarnem in terciarnem nivoju, kjer so čakalne dobe pogosto presežene. Tu izstopa zlasti 
potreba po pravočasnem odkrivanju in dostopnosti do antiVEGF terapije, ki je zaradi staranja 
populacije in zaradi porasta bolnikov s sladkorno boleznijo v stalnem vzponu.  Izrazito pereč je 
tudi problem dolgih čakalnih dob pri okuloplastičnih operacijah po državi, neenakomerna 
porazdelitev operacij sive mrene po regijah glede na število prebivalcev ter neenotna ureditev 
dežurne oz. urgentne službe.  
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RSK dejavno sodeluje tudi z MZ pri pripravi preventivnih programov za najpogostejše očesne 
bolezni. V načrtu so osveščevalne kampanje, ustanovitev društev bolnikov,  izobraževanja na 
nivoju družinske medicine in tečaji in simpoziji za oftalmologe in specialiste sorodnih strok.  
 
RSK je predlagal tudi plačilo optične koherenčne tomografije (OCT) po realizaciji, saj gre za 
hitro, učinkovito in neinvazivno diagnostično metodo, ki je razmeroma poceni in je ključna pri 
zgodnjem odkrivanju starostne degeneracije makule  in omogoča učinkovito terapijo z manjšim 
številom antiVEGF injekcijami, kot če bi bolezen odkrili prepozno. To bi omogočilo večje 
prihranke pri številu potrebnih injekcij, ki stalno naraščajo, privarčevana stredstva pa bi lahko 
usmerili v   preventivo ter vpeljati presejalne programe za te bolezni pri starejših bolnikih. Prav 
tako je RSK izpostavil tudi anomalije koncesijskih ambulant v lasti nekaterih optikov, kjer se 
pretežno predpisuje le očala, ne izvaja pa se celostna obravnava oesnih bolnikov.  
 
RSK je obravnaval še mnogo drugih točk iz problematike zagotavljanja optimalne oskrbe 
očesnih bolezni, kar je razvidno iz zapisnikov sej RSK, ki so v prilogi. Pri tem se je srečeval tudi 
s predstavniki MZ in ZZZS, kjer so bile predstavljene najbolj pereče potrebe stroke.  
 
V kolikor boste želeli dodatna pojasnila, smo vam na voljo. 
 
 
S spoštovanjem, 
 
 
 

 
 
Prof.dr.Marko Hawlina, dr.med. 
Predsednik RSK za oftalmologijo 
 
 
 
 
Priloge: zapisniki sej RSK v letu 2018 


